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PPoolliicceejjnníí  řřeeddiitteell::  DDaallššíí  ooddcchhooddyy  bbyy  zznnaammeennaallyy  

oohhrroožžeenníí  bbeezzppeeččíí 

 
 

Ředitel moravskoslezské policie Tomáš Tuhý. Autor: Deník/Jaroslav Perdoch 13.5.2012 

Ostrava – Jen krůček od propasti. I takto by se dala charakterizovat situace, v níţ se nachází 
Policie České republiky. Ochránců zákona je stále méně, kriminalita stoupá a její 
objasněnost klesá. 

Na téměř kritický stav upozorňují nejen samotní policisté, ale také zástupci obcí a 
měst, kteří se netají svými obavami o bezpečnost občanů. Ministrovi vnitra i předsedovi vlády 
zasílají dopisy. 

Problémy hlásí všechny kraje, výjimkou není ani moravskoslezský region, který je co 
do počtu trestných činů na druhém místě v České republice. Vloni zde policisté evidovali 
téměř 42 500 zločinů, coţ je třináct procent z celkové kriminality. 

V Moravskoslezském kraji ale slouţí jen necelých deset procent všech policistů z 
republiky. Jejich počet se v posledních dvou letech sníţil o několik set. Zatímco počátkem 
roku 2010, kdy po transformaci severomoravské vznikla moravskoslezská policie, slouţilo v 
jejích řadách téměř 4200 policistů, nyní je to jen 3841. 

„S tímto stavem můţeme pracovat, ale nejsem s ním spokojený," uvedl pro Deník 
ředitel moravskoslezské policie Tomáš Tuhý. Váţné potíţe by podle něj ale nastaly ve chvíli, 
kdy by počet policistů klesl pod 3800. 

„Věřím, ţe postupně bude docházet ke zlepšení. Od května můţeme například 
přijmout dvacet policistů. Rozpočet, který máme, nám garantuje, ţe do konce letošního roku 
nebudeme sniţovat stavy. Nemáme ani potřebu sniţovat sluţební příjmy policistů," řekl šéf 
moravskoslezských policistů.  

ROZHOVOR: „Vím, že nálada není dobrá," říká pro Deník ředitel moravskoslezské 
policie Tomáš Tuhý 

Již bezmála dva a půl roku šéfuje Tomáš Tuhý moravskoslezské policii, která vznikla 
1. ledna 2010 transformací z tehdejší severomoravské policie. Pod jeho vedením prošla 
policie řadou změn. Mnohé z nich byly ovlivněny nepříznivou ekonomickou situací. Ta 
přinesla až drastická úsporná opatření, která se projevila i výrazným snížením počtu 
policistů. To společně s dalšími faktory znamenalo i nárůst kriminality a pokles objasněnosti. 



Je situace opravdu tak vážná? 

Ke konci letošního dubna máme 3841 policistů. Od roku 2010 jsme přišli o několik set 
policistů, a to je hodně. Projevuje se to hlavně tím, ţe policisté nejsou v ulicích vidět jako 
kdysi, coţ občané určitě sami zaregistrovali. 

Jste schopni s takovým počtem zajistit bezpečnost v kraji? 

S tímto stavem můţeme pracovat, ale vidím ho jako nedostatečný. Jako ředitel 
nejsem s touto situací spokojený. 

Existuje nějaká kritická hranice, která by již znamenala ohrožení bezpečnosti občanů? 

Nehovořil bych přímo o kritické hranici. Pokud bychom se ale dostali pod 3800 
policistů  způsobilo by to zásadní problémy. V tu 
chvíli bychom zřejmě na některých útvarech nebyli 
schopni zabezpečit nepřetrţitý provoz. Uţ nyní je 
velké procento útvarů nastaveno na nejniţší 
hodnotu, to znamená, ţe má minimální početní 
stav. Pokud by došlo k dalšímu poklesu, tak by 
útvar nedokázal plnit dostatečně úkoly v 
poţadovaném rozsahu. Potom bychom jej museli 
převést do statusu policejní stanice. 

Co to znamená? 

Na rozdíl od útvaru s nepřetrţitým provozem 
má policejní stanice stanoveny určité úřední hodiny. 
Občanovi je k dispozici pouze v těchto vymezených 
hodinách. Po zbývající dobu je činnost zajišťována 
z nejbliţšího obvodního oddělení. To by z pohledu 
občana bylo samozřejmě nevýhodné, protoţe by 
neměl nepřetrţitou dostupnost policie ve svém 
městě či obci a muselo by se to zabezpečovat odjinud. Nehovořím o provozní ekonomice, 
která na tento fakt navazuje. 

Sám jste ale říkal, že už nyní jedou mnohé útvary na doraz. Bylo by v jejich silách při 
dalším snížení počtu policistů zajistit bezpečnost i v regionech, kde působí jen 
policejní stanice? 

Mám obavy, ţe bychom při celkovém stavu pod 3800 policistů nemohli garantovat, ţe 
policie bude schopna v reálných časech dojet a pomoci občanovi, pokud by se dostal do 
nějaké komplikované situace. 

Kolik policistů vidíte jako ideální stav? 

Spíše bych hovořil o optimálním stavu a ten pro Moravskoslezský kraj vidím někde 
kolem čtyř tisíc policistů. Je nám jasné, ţe v současné situaci není reálné poţadovat stejný 
počet policistů jako při vzniku Krajského ředitelství policie Moravskoslezského kraje k 1. 
lednu 2010. Vnímáme krizi, jsme schopni se uskromnit v některých činnostech a nastavit 
systém efektivněji i s menším počtem policistů. Tento trend razíme jiţ od vzniku 
moravskoslezské policie. Dovedu si představit, ţe optimální fungování lze zajistit se čtyřmi 
tisíci policisty. 

Hranice čtyř tisíc policistů je ale vzdálenější než kritická hranice 3800... 

To ano, ale věříme v postupné zlepšování. Od května jsme získali dalších dvacet 
tabulkových míst.  Vyjednáváme s jinými krajskými ředitelstvími, kde máme v tuto chvíli 



odveleny policisty z našeho kraje, kteří v rámci sluţby odjeli jiţ dříve do středních Čech a do 
Prahy. Řešit chceme zejména sociální případy, kdy byl policista odvelen, má tady rodinu, 
závazky a musí dojíţdět například do Prahy. Teď je můţeme stáhnout a nasadit v oblastech 
Moravskoslezského kraje, kde se nám zvýšil počet trestných činů a kde je zvýšená 
kriminalita. 

A co noví policisté? Možná se pletu, ale od roku 2010 jsem neslyšel, že by policie 
přibírala nové lidi. 

Máte pravdu. Od roku 2010, kdy moravskoslezská policie vznikla, jsme policisty 
nepřijímali. Policejní prezidium nám tehdy s ohledem na ekonomickou situaci určilo početní 
stavy, se kterými bychom měli pracovat. A tím jsme se dostali do personálního převisu. To 
znamená, ţe jsme měli více policistů, neţ kolik bylo stanoveno. Policisté, kteří nám v 
průběhu dvou let odcházeli, tak nebyli nahrazeni novými. Nemáme ţádné nováčky. 
Pracujeme jen s policisty, které máme momentálně k dispozici. 

Bez nových policistů se ale dříve či později neobejdete. Co když vám nečekaně odejde 
najednou více policistů a z jiných krajů nebude nikdo k mání? 

Pro případ jakýchkoliv odlivů jsme v našem kraji přijali takové opatření, abychom 
policisty, kteří budou odcházet, nahradili. Je také předpoklad, ţe bychom mohli otevřít nábor. 

Nechci dopustit, aby docházelo ke sniţování počtu policistů v Moravskoslezském kraji. 
Garantujeme, ţe pokud někdo odejde, najdeme za něj náhradu, ať jiţ přesunem z jiného 
krajského ředitelství, nebo novým náborem. 

Na nedostatek policistů a s tím spojené zhoršení bezpečnostní situace si stěžuje i 
vedení mnoha měst a obcí. Jste s nimi v kontaktu, jednáte o tom? 

Samozřejmě jsme v kontaktu. Máme společný cíl a tím je bezpečnost občanů. Tlak 
samosprávy na to, abychom společně řešili tento problém, je v poslední době velký. Jsou tu 
nejenom návrhy na společné působení Policie České republiky a městské policie. Tam, kde 
městská policie není, se snaţíme připravovat preventivní programy, kterými města přispívají 
na projekty, jeţ by mohly eliminovat kriminalitu. Víme také o aktivitách samospráv ve vztahu 
k ministerstvu vnitra a dokonce i vládě. Starostové různými dopisy upozorňují na tíţivou 
situaci, kterou musí řešit. Ţádají také navýšení počtu policistů ve svém regionu. 

To vypadá, jako by města a obce měly lepit díry v rozpočtu ministerstva vnitra. 

To určitě ne. My rozhodně nechceme přenášet problém, který s sebou nese 
ekonomická krize, na samosprávy. Stát by se měl primárně postarat o bezpečnostní sloţku 
tak, abychom dokázali plnit stanovené úkoly vyplývající ze zákona. 

A pokud se stát nepostará? 

Stejně jako řada dalších policistů to vnímám tak, ţe před sebou hrneme problém, 
který v případě, ţe nedojde k nějakému stabilizování, můţe narůst do obřích rozměrů. Pak 
se můţe stát, ţe nebudeme schopni plnit úkoly dané současnými zákony. 

V poslední době jsme svědky situací, kdy policie, a to nejen v Moravskoslezském 
kraji, přesouvá své síly do problémových oblastí. Není to na úkor dalších míst? 

Bohuţel ano. Nemáme takový potenciál policistů, abychom byli schopni síly 
rovnoměrně rozloţit do celého kraje. Kdyţ přijmeme konkrétní opatření v jedné lokalitě, 
můţe se to projevit v jiné. Například kdyţ se zaměříme na Karvinou, zvýší se nám kriminalita 
na Opavsku, a kdyţ to není na Opavsku, tak v Ostravě a podobně. 



Před chvílí jste hovořil o optimální hranici čtyř tisíc policistů. S požadavky na 
navýšení počtu policistů ale přicházejí i další kraje. Na všechny se zřejmě nedostane. 
Proč by měl uspět právě Moravskoslezský kraj? 

Nejprve několik čísel. Kriminalita v našem kraji se podílí třinácti procenty na celkové 
kriminalitě v České republice. Vloni jsme evidovali téměř 42 300 trestných činů, coţ je 
přibliţně třináct procent celkové kriminality. Jsme tak druzí v republice. V našem kraji ale 
slouţí jen necelých deset procent všech policistů. 

Je také nutné si uvědomit, ţe jen samotné městské ředitelství Ostrava počtem 
trestných činů převyšuje hned osm krajských ředitelství v České republice. Karviná převyšuje 
čtyři krajská ředitelství. Můţeme také například sečíst Bruntál, Opavu a Nový Jičín, a zase 
bychom převyšovali některá krajská ředitelství. 

Proč je tak vysoká kriminalita právě v našem kraji? Čím se Moravskoslezský kraj liší 
od jiných regionů? 

Je to specifický region. Svou roli sehrávají sociální problémy. Významné procento 
pachatelů trestných činů představují recidivisté nebo lidé dlouhodobě nezaměstnaní. Dalším 
faktorem je, ţe sousedíme se dvěma státy, coţ přináší příhraniční kriminalitu. V našem kraji 
řešíme i divácké násilí, které je u nás zřejmě největší v celé České republice. Máme zde 
fotbalové a také hokejové fanoušky, přičemţ některé kluby mají opravdu radikální příznivce. 
Bezpečnostní opatření, která přijímáme, se netýkají jen domácích zápasů. Musíme zajišťovat 
bezpečnost i na teritoriích jiných krajských ředitelství. S fanoušky vyjíţdíme i ven, chráníme 
například občany, kteří se s nimi přepravují stejnými dopravními prostředky. Je to velmi 
náročné. 

Nálada mezi policisty není zrovna dobrá, to ale určitě víte sám... 

Věřím, ţe se situace začne postupně zlepšovat. Mohu naše policisty ubezpečit, ţe 
rozpočet garantuje, ţe do konce letošního roku nebudeme sniţovat stavy. Nemáme ani 
potřebu sniţovat sluţební příjmy policistů. Právě sniţování příjmů je velké demotivační 
opatření, které v průběhu dvou uplynulých let vedlo k tomu, ţe nám odešla řada policistů. 
Policisté jsou ve špatné náladě. A já to chápu. Stav, který nastal, srazil jejich sluţební příjmy 
o několik let zpátky. Ti lidé mají své rodiny, mají hypotéky, závazky a řada z nich se dostala 
do tíţivých sociálních problémů. 

A perspektiva na rok 2013? 

To vše se bude odvíjet od toho, jak bude nastaven státní rozpočet. Předpokládám, ţe 
se tyto věci začnou řešit v polovině letošního roku. 

 

 
 

Autor: Jaroslav Perdoch 

 
Zdroj: www.novojicinsky.denik.cz 
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SSttaattiissttiikkaa  ddoopprraavvnníícchh  nneehhoodd  zzaa  dduubbeenn  22001122 

 

Do konce dubna letošního roku bylo novojičínským policistům nahlášeno celkem sto 

devadesát osm dopravních nehod, při kterých přišli o ţivot tři lidé, šest účastníků silničního 

provozu utrpěli těţká zranění a třicet osm lehká. 

Dopravní nehody šetřené policií 

 2012 2011 +/- % 

Počet nehod 198 206 -8 -4 
Usmrceno 3 1 2 200 
Těžká zranění 6 13 -7 -54 
Lehká zranění 38 39 -1 -7 

 
 
Příčiny dopravních nehod 
 

 2012 2011 +/- % 

způsob jízdy 81 97 -16 -16 
rychlost 70 52 18 35 
přednost 14 15 -1 -7 
předjíždění 6 2 4 200 
alkohol 14 13 1 8 

 

 

Činnost dopravních policistů za první čtyři měsíce letošního roku a porovnání s rokem 

předešlým: 

 2012 2011 

Alkohol 57 77 

Zadrženo řidičských průkazů 29 36 

Řízení bez řidičského průkazu 9 13 

Odebrání vozidla 0 0 

 
 
 

Zdroj: DI Nový Jičín 



BBeessiipp  ––  pprraavviiddlloo  nnaa  mměěssíícc  kkvvěětteenn  

CCyykklliissttéé  jjeezzddíí  jjeeddnnoottlliivvěě  zzaa  sseebboouu  

 

U cyklistů nelze v běţném provozu předpokládat, ţe by předjíţděli auta odbočující 
vlevo, a ţe by proto mohli přijít k podobné úhoně jako motorkáři, o kterých byl minulý díl 
našeho seriálu. Podobné riziko však cyklistům hrozí na druhé straně – stačí, aby je 
automobilista předjel a náhle se rozhodl odbočit vpravo. 

I tentokrát se tak vracíme k trvale platným zásadám předvídavosti a ohleduplnosti. 
Pokud se řidič chystá odbočit vpravo, neměl by na poslední chvíli předjíţdět cyklistu, který je 
evidentně méně chráněným účastníkem silničního provozu, ale současně má prakticky 
stejná práva a povinnosti jako všichni ostatní řidiči. Naopak cyklisté by preventivně měli 
předpokládat, ţe vozidlo, které je zrovna předjelo, můţe kdykoli začíst brzdit a odbočovat 
vpravo (a totéţ platí pro vozidlo, které před křiţovatkou brzdí, přestoţe ještě nedává 
znamení o změně směru). 

Neméně významným projevem ohleduplnosti automobilisty je, ţe při předjíţdění 
nemíjí cyklistu ve vzdálenosti několika desítek centimetrů. Ten se totiţ můţe blízko 
projíţdějícího auta leknout, ale také se před ním náhle můţe objevit závada na vozovce 
nebo kanál se špatně otočenou mříţí. Co to na vratkém kole udělá, je jasné. 

Svým způsobem je projevem ohleduplnosti k cyklistům (a také splněním zákonné 
povinnosti) i zapnutí ukazatele změny směru jízdy při jejich předjíţdění. Jde především o 
signál ke zvýšení pozornosti řidičů vozidel jedoucích za námi, kteří přes nás nemusí cyklistu 
vidět. 

Mnohé automobilisty, zejména ty městské, rozčilují cyklisté, kteří se kolonami 
prodírají kupředu mezi stojícími či pomalu jedoucími auty. Na vině je nejspíš obava o zpětná 
zrcátka a lak, na kterém by kovové součásti bicyklu mohly napáchat drobné, ale nepříjemné 
škody. Pravdou je, ţe cyklisté mají moţnost takového předjíţdění či objíţdění zakotvenou v 
zákoně, ovšem pouze na pravém okraji vozovky (tedy uţ např. ne mezi pravým a levým 
jízdním pruhem) a v případě, kdy je vpravo od vozidel dostatek místa a za zvýšené 
opatrnosti. Jenţe nejspíš kaţdý někdy zaţil cyklistu, který zprava předjel vozidlo čekající na 
zelenou, a protoţe na pokračování neměl dost místa, prosmýkl se mezi nárazníky a další 
vozidlo objel zleva. To je samozřejmě čirý nerozum, protoţe cyklista nemůţe předpokládat, 
ţe se řidič automobilu v koloně rozjíţdí s pohledem zabodnutým do pravého zpětného 
zrcátka, aby ho viděl a odhadl, co chce udělat. 

Cyklisté se rádi dopouštějí i dalších prohřešků. Neukazují paţí chystanou změnu 
směru jízdy, anebo ji ukáţou a hned taky provedou, aniţ by se ujistili, ţe blíţící se 
automobilisté jejich signál pochopili. Jezdí po chodníku, a dokonce si vynucují přednost na 
přechodu pro chodce, ač sami často nedávají chodcům přednost, kdyţ k přechodu přijedou 
po silnici nebo ulici. Mimo město rádi jezdí v hroznu – to je samozřejmě prohřešek proti 
povinnosti jezdit jednotlivě za sebou. 

Ohledně varování týkajících se dobré viditelnosti a pouţívání cyklistické přilby, jakkoli 
je povinné jen pro osoby mladší 18 let, si pro tentokrát vystačíme s odkazem na jiná místa na 
webu Besipu. 

 
 
 

Zdroje: www.ibesip.cz  
 

http://www.ibesip.cz/


LLééttoo  nnaahhrráávváá  bbyyttoovvýýmm  zzlloodděějjůůmm  
 
Turistická sezona se rozjíţdí plným proudem. Mnozí z nás uţ mají svůj letní program 

připraven a naplánován. Někteří budou odjíţdět na dovolenou mimo svá bydliště na delší 
dobu a třeba i do zahraničí, jiní pojedou za kulturou na festivaly, nebo  budou cestovat za 
poznáním po památkách. Čas letních dovolených však nevyuţívají jen pracující k 
rekonvalescenci, ale i zloději ke svým nekalým úmyslům. Proto přinášíme několik základních 
rad, které mohou příleţitost ke spáchání  trestných činů na majetku řádných občanů alespoň 
částečně eliminovat. Přitom mějme na paměti, ţe do nebezpečné - ohroţující situace se 
můţeme dostat všichni a nespoléhejme na tvrzení, které pak policisté často slýchávají: 
"Myslel jsem, ţe mně by se tohle nikdy nestalo!"  

 
Plánujete dovolenou mimo bydliště? 

 

 

Prevence začíná u řádně zamčených dveří a uzavřených oken. Pokud se přistěhujete 
do nového bytu, vyměňte ihned zámky u dveří. Pokud je to moţné, zajistěte nejrizikovější 
přístupová místa vašeho bytu nebo rodinného domku zabezpečovací technikou. Vhodně 
zvolené technické zabezpečení odradí, zpomalí nebo ztíţí cestu zlodějům. Trvejte na tom, 
aby společné prostory v domě (chodby, schodiště, sklepy apod.) byly dobře osvětleny a aby 
klíče od nich měli pouze nájemníci. Zbytečně neupozorňujte na vaši nepřítomnost (o svém 
odjezdu informujte pouze nejuţší okruh lidí). Uschovejte cenné věci a doklady do 
bezpečnostní schránky nebo do domácího trezorku, nejlépe pevně  zabudovaných ve zdi. 
 Pokud se přistěhujete do nového bytu, vyměňte ihned zámky u dveří. Pokud je to moţné, 
zajistěte nejrizikovější přístupová místa vašeho bytu nebo rodinného domku zabezpečovací 
technikou. Vhodně zvolené technické zabezpečení odradí, zpomalí nebo ztíţí cestu 
zlodějům. Trvejte na tom, aby společné prostory v domě (chodby, schodiště, sklepy apod.) 
byly dobře osvětleny a aby klíče od nich měli pouze nájemníci. Zbytečně neupozorňujte na 
vaši nepřítomnost (o svém odjezdu informujte pouze nejuţší okruh lidí). Uschovejte cenné 
věci a doklady do bezpečnostní schránky nebo do domácího trezorku, nejlépe 
pevně  zabudovaných ve zdi. 
Nezatahujte rolety a ţaluzie. Uschovejte ţebříky a jiné nástroje, které by pachatel mohl 
pouţít při vloupání. Svěřte klíč od domu nebo bytu spolehlivému sousedovi nebo 
příbuznému, který bude byt pravidelně kontrolovat a vybírat poštovní schránku (mohou 



rovněţ odstranit ze dveří případné nálepky o doručení telegramu apod.). Můţete – li, vytvořte 
zdání, ţe je v bytě někdo přítomen (vyuţijte elektronické spínací zařízení, které podle 
nastavení rozsvítí světla, zapne rozhlasový přijímač, televizor .... ) 
 

 
 

Zdokumentujte své cenné věci (foto), případně sepište výrobní čísla přístrojů - mohou 
pomoci v pátrání policie a pojišťovnám při likvidaci pojistné události.   
   

 
Pokud přijdete domů, naleznete dveře pootevřené a zdá se vám, ţe Vás někdo 

vykradl, nevstupujte do bytu. Ihned zavolejte policii! (mohli byste poničit nebo setřít důleţité 
stopy na místě činu) 

Zdroj: www.policie.cz 
 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

http://www.policie.cz/


NNáávvššttěěvvaa  pprreezziiddeennttaa  rreeppuubblliikkyy 

 
Prezident republiky Václav Klaus navštívil moravskoslezské Integrované bezpečnostní 
centrum    
 

 
 

Prezident republiky prof. Ing. Václav Klaus, CSc. s manţelkou a doprovodem zahájil 
včera (25. dubna 2012) třídenní návštěvu v Moravskoslezském kraji a při této příleţitosti 
zavítal například do Oder, Bílovce, Sviadnova a Ostravy. Postupně  jsou v plánu  další místa 
v celém kraji...  
  

 
Součástí programu prezidentského páru byla i návštěva Integrovaného 

bezpečnostního centra v Ostravě, kde společně sídlí nejen základní sloţky integrovaného 
záchranného  systému  -  Policie ČR, Hasičský záchranný sbor a Zdravotnická záchranná 
sluţba, ale také Městská policie Ostrava. 
 

  
  

Vzácnou návštěvu našeho kraje doprovázel prostorami IBC za policii ředitel 
Krajského ředitelství policie Moravskoslezského kraje plk. Mgr. Bc. Tomáš Tuhý, který 
poskytl panu prezidentovi podrobné odpovědi na jeho otázky týkající se práce policistů 
našeho kraje. Stejnou pozornost věnoval pan prezident i všem ostatním přítomným sloţkám. 
V rámci návštěvy Integrovaného bezpečnostního centra si pan prezident podrobně prohlédl 
prostory centra a pohovořil také s operátory všech  sloţek přijímacích tísňová volání od 
občanů Moravskoslezského  kraje. 
 
 
 
 

Autorka: por. Mgr. Soňa Štětínská 
Krajské ředitelství policie Moravskoslezského kraje 

  



AAkkccee  LLeessnnííkk  

 
Beskydy:  Policisté a lesníci zkontrolovali 280 vozidel.    
 
 

Uplynulá sobota a neděle (12.-13.5.) byla ve znamení  policejní akce „Lesník“, kterou 
realizovala speciální pořádková  jednotka  Krajského ředitelství policie Moravskoslezského 
kraje  ve spolupráci s Lesními  správami Krajského ředitelství  Lesů České republiky Frýdek-
Místek s.p. v centrální části  Moravskoslezských  Beskyd – zejména pak v oblastech Slavíče,  
Lysé hory, Velkého Javorníku a Ondřejníku, na katastrech  obcí Morávka, Krásná,  Staré 
Hamry, Bílá a Skalice. Náplní akce byla především důsledná kontrola řidičů vjíţdějících do 
lesních porostů a odhalení těch neukázněných, kteří svým jednáním porušují ustanovení 
zákona o provozu na pozemních komunikacích, lesního zákona a zákona o ochraně přírody.  
Policisté dále při akci pátrali po osobách a věcech pocházejících z trestné činnosti a byli 
připraveni ověřit oprávnění k drţení případných zbraní, které  osoby vnášejí do  daného 
prostoru.          
          
    

O rozsáhlosti akce, ale i o silné motivaci akci 
realizovat, svědčí počet policistů a lesníků podílejících 
se na opatření a také fakt, ţe nad prostorem po oba 
dva dny létal policejní vrtulník a monitoroval situaci ze 
vzduchu. Neoprávněné vjíţdění do lesních porostů 
v rámci Chráněné krajinné oblasti Beskydy, včetně 
ochranných pásem zdrojů pitné vody, a neukázněné 
chování v těchto státem chráněných území je 
přetrvávajícím problémem zanechávajícím v překrásné horské přírodě nezanedbatelné 
škody. Celkem 17 kontrolních stanovišť proto obsadilo na pět desítek policistů a dvě 
desítky lesníků tak, že popsaná oblast Beskyd byla pod jejich úplnou kontrolou. A 
ačkoliv počasí akci tak úplně nepřálo, hlídky se na svých stanovištích nestačily divit nad 
některými případy, se kterými se setkaly. Kromě několika málo nešťastně zbloudilých 
návštěvníků Beskyd, kteří  vjeli pár metrů za zákazové  značky omylem díky chybě svých 
„navigátorů“ nad  rozloţenými  mapami, museli řešit případy nutné k zamyšlení... 
  

Bez zajímavosti jistě není informace, ţe jistý turista oznámil policistům jednotky 
v době akce, ţe nalezl ztraceného psa. Policisté tak pátrali po majiteli boxera. Úspěšně. 
V dalším případě se také policisté stali svědky úrazu cyklisty, který havaroval se svým kolem 
při jízdě ze svahu. Tomu policisté neprodleně poskytli odbornou první pomoc – a o tom, ţe 
byla kvalifikovaná, svědčí opakovaný úspěch na soutěţi nezdravotnických sloţek 
integrovaného záchranného systému „Hrad ţije první pomocí“, která proběhla souběţně 
v sobotu na Slezskoostravském hradě. Policisté speciální pořádkové jednotky obhájili první 
místo z loňského roku a prokázali tak svou skvělou připravenost, kdyţ se umístili před 
druţstvy ostatních nezdravotnických sloţek ostravského integrovaného záchranného 
systému.  
  

Neţ zrekapitulujeme prohřešky, které policisté a lesníci zjistili, podívejme se na 
některé konkrétní případy ze soboty i neděle: 

 
  
Na enduru chtěl svézt syna známého, ale… 
 

Sobota, čas 14.30 hodin, údolí Slavíče, CHKO Beskydy. Policisté vidí crosový 
motocykl. Řidič ale odbočí do lesa. Hlídka jede za ním. Motocyklista však „narazí“ na další 



policejní stanoviště. Motocyklu chybí registrační značky. Spolujezdcem je chlapec, kterého 
veze 21letý muţ. Ten ale nepředloţil ţádné doklady – ani ty potřebné pro řízení, ani povolení 
ke vjezdu. Policisté zjišťují, ţe muţ nevlastní řidičské oprávnění pro ţádnou skupinu a navíc, 
má vysloven zákaz řízení motorových vozidel. Jak vezl 7letého kluka?  Posadil ho před sebe 
na sedadlo motocyklu a vyrazil. Prý chtěl svézt syna známého… Navíc, ani motocykl nebyl 
jeho a majitel o půjčení neměl tušení. Muţ je podezřelý z maření výkonu úředního rozhodnutí 
a neoprávněného uţívání cizí věci a dopustil se svým chováním porušení zákona o lesích a 
zákona o ochraně přírody a krajiny. 
K případu ještě dodatek, ţe policisté ani při součinnosti majitele endura nezjistili jeho původ. 
Stroj proto zajistili a bude podroben expertnímu zkoumání. 
  
 
Tohle dřevo nebylo jeho 
 

Sobota, čas 11.30 hodin, katastr obce Staré Hamry, přehradní nádrž Šance. 
Policisté s lesníky kontrolují universální lesnický traktor, jehož 35letý řidič veze 
několik dvoumetrových klád. Není však schopen prokázat jejich nebytí… Půl kubíku 
dřeva, které se tak muž pokusil z lesa odcizit, odhadl lesník na hodnotu 800 korun. 
Navíc, řidič neměl u sebe žádný doklad od traktoru, který nebyl opatřen registrační 
značkou a nebyl přihlášen. Řidič neměl ani platné povolení k vjezdu do lesního 
porostu. Muž se v té chvíli dopustil přestupku proti majetku, přestupku v souvislosti s 
pojištěním odpovědnosti za škodu způsobenou provozem vozidla, porušil dále zákon 
o lesích a zákon o provozu na pozemních komunikacích. 

 
  
Cyklista 
 

Sobota dopoledne. Policisté se stávají svědky pádu cyklisty sjíţdějícího vrchol hory 
Ondřejník. Policisté 52letého muţe ošetřují, přičemţ není nutné volat lékaře. Cyklista je však 
zjevně otřesen a neschopen další jízdy na kole. Policisté mu proto pomohou dostat se 
k příbuzným… 

 
  
„Okoupaný“ motorkář   
 

Neděle, čas kolem 16.00 hodin, katastr obce 
Skalice. Policisté slyší v lese zvuk motocyklu. Po chvíli 
se motorka objevuje. Řidič jedoucí po lesní cestě 
uprostřed Národní přírodní rezervace Skalická Morávka 
ale policistům nezastaví a odbočuje rychle na jinou lesní 
cestu.  Policisté neznámého pronásledují autem. 
Vzhledem k terénu sice motocyklista hlídce ujíţdí, ale 
v hledáčku ho má osádka vrtulníku. Po lokalizaci přijíţdí 
na vytýčené místo – k řece Morávce – i policejní 
autohlídka. Vidí, jak se motorkář snaţí uniknout za 
kaţdou cenu a brodí se se svým motokrosovým 
speciálem na protější břeh řeky. Jeho pokus znovu 
nastartovat a ujet je ale neúspěšný. Jeden z policistů 
řeku přebrodil a zadrţel ho. 

Terénní motocykl neměl registrační značku a muţ ani nepředloţil ke stroji ţádné 
doklady. Navíc, policistům se přes veškerou snahu nepodařilo najít výrobní číslo… I tento 
stroj policisté zajistili. 

A kdo řídil motorku? 26letý muţ, který má zadrţený řidičský průkaz a vysloven zákaz 
řízení motorových vozidel. Nyní je podezřelý z maření výkonu úředního rozhodnutí. 

 



Souhrnné výsledky za oba dny 
 
Policisté a lesníci zkontrolovali 280 vozidel. Zjistili 2 řidiče, kteří usedli za volant po poţití 
alkoholických nápojů. Mezi nejčastější přestupky patřilo 
porušení zákona o lesích – policisté oznámili správnímu 
orgánu 39 případů, kdy řidiči vjeli do kontrolovaného 
prostoru bez patřičného povolení. Policisté uloţili 7 
blokových pokut za dopravní přestupky v celkové 
hodnotě 1 700 korun. Ve dvou případech se pokusili 
řidiči hlídkám ujet. Jeden traktorista je podezřelý 
z přestupku proti majetku, kdy se pokusil odcizit dřevo.  
  
  
Závěrem asi tolik. Dalo by se říci, ţe o víkendu návštěvníkům lesa nepřálo počasí.  Přesto, to 
co policisté a lesníci zjistili, lze označit jako aţ neuvěřitelné chování některých výtečníků, 
zejména motorkářů. Usedají na stroje, aniţ by vlastnili řidičská oprávnění, přiberou na 
projíţďku malé dítě, prohánějí se v chráněné krajinné oblasti a národních přírodních 
rezervacích a...  
A proto, tato akce rozhodně nebyla poslední. 

  
 

Autorka: por. Mgr. Soňa Štětínská 
Krajské ředitelství policie Moravskoslezského kraje 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  



NNoovvoojjiiččíínnššttíí  ppoolliicciissttéé  ooppěětt  ddaarroovvaallii  kkrreevv  

  
I v letošním roce naši policisté hromadě darovali krev v rámci krajské akce 

„Moravskoslezští policisté darují krev“.  
Jednalo se jiţ o čtvrtý ročník této dobrovolné akce našich policistů, která proběhla na 

Novojičínsku ve čtvrtek 17. května.  
Jiţ tradičně akci podporovali Zdravotní pojišťovna Ministerstva vnitra, firma Nef de 

Sante a Český červený kříţ.   
 

 
 

Novojičínskou transfuzní stanici ve čtvrtek obsadili jak uniformovaní policisté, tak 
policisté ze sluţby kriminální policie a vyšetřování a zaměstnanci Policie ČR. 

 
V novojičínské nemocnici na transfuzním oddělení darovalo krev (plazmu či krvinky) 

celkem 34 policistů. Z celkového počtu 34 policistů bylo třicet muţů a čtyři ţeny. Ve dvou 
případech se jednalo o jednu ţenu a muţe, kteří cennou tekutinu darovali poprvé. Ve většině 
případů však naši policisté jsou pravidelnými dárci ţivotodárné tekutiny. 



TTvvoojjee  sspprráávvnnáá  vvoollbbaa  nnaa  NNoovvoojjiiččíínnsskkuu  
 

Od středy 2. května se do Nového Jičína vrátil preventivně informační projekt 
s názvem Tvoje správná volba, zaměřený na sniţování trestné činnosti v oblasti zneuţívání 
návykových látek, tabáku, alkoholu a marihuany.  

Cílovou skupinou projektu byly děti čtvrtých tříd základních škol ve věku 9 aţ 10 let. 
Interaktivní záţitkovou formou „tvořivé dílny“ se děti seznámily s danou problematikou.   

Jednalo se o společný projekt odboru Komunikace a prevence Prezídia Policejního 
sboru Slovenské republiky společně s Policejním prezídiem České republiky, který byl 
financován z grantu Evropské unie. V předešlých dvou letech se projektu zúčastnilo téměř 
devět tisíc školáků z Olomouckého a Moravskoslezského kraje.  

Samotná akce se tentokrát uskutečnila v termínech od 2. do 11. května 2012. V šesti 
dnech navštívili interaktivní výstavu přibliţně 400 dětí z 12 základních škol Novojičínska.  

 

 

Místem konání byly prostory budovy Územního odboru Policie ČR v Novém Jičíně, se 
sídlem na ulici Svatopluka Čecha 11 v Novém Jičíně.  

  



OObbččaannéé  vv  bbeezzppeeččíí  

„Našim cílem je Vaše bezpečí“ bylo ústředním mottem společné aktivity Policie ČR a 
obce Skotnice .   

Besedu na téma „Občané v bezpečí“ zorganizovala dne 24. dubna 2012 pro místní 
seniory Skotnice ve spolupráci s Policií ČR, krajským ředitelstvím policie Moravskoslezského 
kraje. Vrchní inspektor Preventivně informační skupiny Územního odboru Nový Jičín pan 
Zbyněk Tomšík zaujal seniory jak zvoleným tématem, tak také svými praktickými 
zkušenostmi a poznatky i profesionálními odpověďmi na vznesené dotazy.  

Většina z 21 přítomných seniorů se také zapojila do ankety k bezpečné domácnosti a 
získané informace povaţovala za přínosné.  

  

 

Autor: Anna Mužná 

starostka obce Skotnice 



 SSttaalloo  ssee  nnaa  NNoovvoojjiiččíínnsskkuu  ……  

 
 
 
 
Opilý řidič havaroval do plotu - V dechu měl přes dvě promile alkoholu 
 

Čtyřiadvacetiletý muţ ve voze značky Škoda Fabia nezvládl ve čtvrtek 17. května 
krátce před půlnoci v Odrách na ulici Sokolovská v zatáčce řízení, vjel mimo silnici, kde 
narazil do brány vjezdu k rodinnému domu, který poškodil. Nakonec auto ještě poškodilo plot 
a vyvrátilo orientační kovový sloupek Severomoravských vodovodů a kanalizací. Ke zranění 
osob naštěstí nedošlo. Mladý řidič jel od obce Dobešov do centra obce Odry, kde má 
bydliště.   

Policistům uvedl, ţe oslavoval vítězství našich hokejistů a poté usedl za volant. 
Dechovým přístrojem mu oderští policisté, kteří byli na místě první, naměřili 2,05 promile, 
následná zkouška byla s výsledkem 2,21 promile. K havárii následně vyjeli kolegové ze 
skupiny dopravních nehod, kteří nehodu zadokumentovali a zahájili úkony trestního řízení 
pro podezření ze spáchání trestného činu ohroţení pod vlivem návykové látky, za který 
zákon ukládá aţ tříleté vězení. Řidiči na místě ještě odebrali řidičský průkaz a zakázali další 
jízdu. Celková škoda na autě, plotě a sloupku činí kolem 110 tisíc korun. 
 
Pervitin za volantem 
 

V těchto dnech byly zahájeny úkony trestního řízení k prověření a objasnění 
skutečností, ţe byl spáchán přečin ohroţení pod vlivem návykové látky.  

Podezřelým je 46letý muţ z Prahy, který v pondělí 14. května dopoledne řídil v Bílovci 
vozidlo pod vlivem pervitinu. Krátce po deváté hodině řídil v Bílovci na ulicích Dukelská, 
Nová cesta a Ostravská směr Ostrava osobní motorové vozidlo Chevrolet Aveo po 
předchozím poţití návykové látky. Při dopravní kontrole na místní čerpací stanici byla u řidiče 
provedena orientační zkouška, a to stěru slin testem Drugwipe 5+, která byla pozitivní na 
návykovou látku amfetamin. Následným provedeným lékařským a toxikologickým vyšetřením 
osoby při podezření z ovlivnění návykovou látkou ve Fakultní nemocnici Olomouc, ústav 
soudního lékařství, bylo orientační imunochemickou metodou FPIA na přístroji AxSYM ve 
vzorku moči prokázána přítomnost amfetaminů, přičemţ šlo o vysoce pozitivní výsledek 
testu, přesahující horní hranici měřeného koncentračního rozmezí. Muţ tedy vykonával ve 
stavu vylučujícím způsobilost, který si přivodil vlivem návykové látky, zaměstnání nebo jinou 
činnost, při kterých by mohl ohrozit ţivot nebo zdraví lidí nebo způsobit značnou škodu na 
majetku a nyní mu hrozí aţ roční trest odnětí svobody, peněţitý trest nebo zákaz činnosti. 
 
Dlažební kostkou rozbil výlohu stánku 
 

Devatenáctiletý mladík se v úterý 15. května v dopoledních hodinách pokusil vloupat 
do novinového stánku v Novém Jičíně.  

Krátce po jedenácté hodině se snaţil na ulici Jugoslávská vniknout přes výlohu do 
novinového stánku. K vloupání pouţil i dlaţební kostku, kterou si na místo přinesl ve svém 
batohu. Do stánku se mu nakonec vniknout nepodařilo, jelikoţ byl na místě zadrţen 
kolemjdoucím občanem, který přivolal hlídku novojičínských policistů. Ti jej umístili do 
policejní cely. Předběţná škoda poškozením výlohy stánku byla vyčíslena na částku 2 tisíce 
korun.  

Toto jeho jednání prošetřujeme pro přečin krádeţe ve stádiu pokusu. Mladíka 
z Novojičínska také prošetřujeme i pro jinou majetkovou trestnou činnost a jiţ jsme podali 
návrh na jeho vzetí do vazby. 
 



Vozidlo není trezor 
 
O tom, ţe auto není trezor a není dobré v něm nechávat cenné věci se v úterý 15. května 
přesvědčili dva motoristé. 
Okolo jedenácté hodiny dopoledne došlo v Šenově u Nového Jičína k prvnímu případu 
vloupání do zaparkovaného vozidla, ve kterém majitel zanechal finanční hotovost. Neznámý 
pachatel rozbil skleněnou výplň okna vozidla Škoda Fabia combi a ze zadní části vozidla se 
zmocnil pánské koţené bundy, ve které se nacházely doklady, platební karta, šest tisíc korun 
a klíče od jiného vozidla. Pachatel si s bundou odnesl i mobilní telefon I Phone 3 GS a větší 
finanční částku. Jednalo o finanční částku přes tři sta tisíc korun.  
Případ prošetřujeme pro přečiny krádeţe a neoprávněné opatření padělaní a pozměnění 
platebního prostředku. 
K dalšímu případu vloupání do vozidla došlo krátce po poledni v Příboře na ulici Ostravská. 
Pachatel zde násilím vnikl do zaparkovaného vozidla Škoda Octavia combi. Ze 
zavazadlového prostoru následně odcizil tašku, ve které bylo třicet tisíc korun v hotovosti, 
písemnosti, občanský průkaz, cestovní pas a průkaz povolení k pobytu cizince. Po sobě 
zanechal rozbité okénko. Motoristovi ze zahraničí, tak pachatel způsobil celkovou škodu 
poškozením a odcizením přes 40 tisíc korun. 
Tento případ prošetřuje pro přečiny krádeţe a poškození cizí věci. 
I přes naše neustálá varování, aby motoristé nenechávali v autech na sedačkách či 
zavazadlovém prostoru odložené nebo cenné věci, tak stejně se s těmito případy stále 
setkáváme.  
A věřte nebo ne, taška, kabelka, bunda nebo jakákoliv věc na sedadle je pro zloděje 
velké lákadlo. Proto nedejte šanci zlodějům, aby se obohatili tím, co jim nepatří. 
 
Nález munice 
 

Během pondělního dne (14.5.) vyjíţděli policisté ke dvěma případům nálezů munice. 
K prvnímu nálezu byli přivolání krátce před třetí hodinou odpoledne do obce Ţivotice u 
Nového Jičína. Pracovník jedné firmy při výkopových pracích poblíţ místní skládky nalezl 
předmět připomínající munici. Jednalo se o dělostřelecký granát ráţe 115 milimetrů. 

O několik minut po tomto nálezu volal policistům další muţ, tentokrát z Kopřivnice, ţe 
v katastru obce Lubina při výkopových pracích na zahradě u rodinného domu nalezl 
podezřelý předmět, který vypadá jako výbušnina. I v tomto případě se jednalo o munici, a to 
nevybuchlý granát z ručního minometu, který pravděpodobně pocházel z 2. světové války. 
Obě nalezené munice si převzali pyrotechnici a odvezli je k likvidaci. 
Ze stojanu odcizil dvě jízdní kola 
 

Cyklisté, dávejte si pozor na svá kola! V poslední době jsme zaznamenali zvýšený 
počet krádeţí jízdních kol. Jen za minulý týden evidujeme pět odcizených kol. Jak ukázal 
poslední případ, nic není platné, ţe jízdní kola ve stojanu byla zabezpečena zámkem. Na 
návštěvu novojičínského baru hned tak nezapomenou dva muţi, kterým v noci na 12. května 
někdo ukradl kola. Muţi si před půlnocí postavili kola do stojanu, které zajistili lankovým 
zámkem. Při návratu z baru museli domů pěšky. Škoda na obou kolech je přes deset tisíc 
korun. K případu došlo na parkovišti ulice K Nemocnici v Novém Jičíně.  

V tomto případě je zloděj podezřelý z trestného činu krádeţ. Podle zákona mu hrozí 
aţ dvouleté vězení. 
 
Na diskotéce přišla o peněženku 
 

Nepříjemnou zkušenost se zlodějem měla mladá dívka z Ostravy, která se v noci z 
pátku na sobotu 12. května bavila na jedné diskotéce na Novojičínsku. Neznámý zloděj jí 
totiţ ukradl peněţenku, kterou měla v příruční tašce zavěšenou na rameni. V peněţence 
měla kromě peněz také doklady, platební kartu a další osobní věci. Zloděj jí tak způsobil 
škodu za téměř devět set korun. Novojičínští policisté po pachateli krádeţe intenzivně pátrají.  



Opětovně apelujeme na všechny občany, aby byli ostraţití a své věci  nenechávali  
bez dozoru. Zloději nekradou jen v nákupních centrech či prostředcích městské hromadné 
dopravy. Právě noční kluby a diskotéky lákají zloděje, kteří vyuţívají nepozornosti tamních 
návštěvníků a kradou. Doporučujeme v místech většího výskytu lidí věnovat zvýšenou 
pozornost svým věcem, neponechávat je volně odloţené bez dozoru, nenosit u sebe vyšší 
finanční hotovost a cennosti schovávat u sebe. 

 
Odcizený vozík byl nalezen 

Policistům se podařilo vypátrat ukradený vozík ze Suchdolu nad Odrou. Stál v lese ve 
Výškovicích u Bílovce. Na začátku května kdosi ukradl z volně přístupného areálu vedle 
budovy kotelny  v Suchdole nad Odrou přívěsný  vozík. Poškozená firma tak přišla o majetek 
v ceně 20 tisíc korun. Týţ týden byl bíloveckými policisty vypátrán v lesním porostu v 
katastru obce Bílovec-Výškovice odcizený přívěsný vozík, který byl předán zástupci 
poškozené organizace. Na vozíku byla způsobena škoda za 1,5 tisíc korun. 

 
Spadla klec - Loupeže v Kopřivnici objasněny 
 

Tři mladíci ve věku 16 aţ 18 let přepadávali herny 
v Kopřivnici a Ostravě. Ve středu 9. května den po poslední 
loupeţi jsme je zadrţeli. První hernu přepadli v neděli 6. 
Května v Kopřivnici. Další dvě pak během jednoho dne 8. 
května. V Kopřivnici v časných ranních hodinách a pak téhoţ 
dne v pozdních nočních hodinách v Ostravě. S maskou čerta 
na hlavě a noţem v ruce přepadli obsluhy heren. Pod 
pohrůţkami násilí poţadovali peníze. Kdyţ je dostali, z heren 
odešli. Odcizené peníze pouţili pro svou potřebu. Ţádná 
z přepadených ţen nebyla zraněná, psychické trauma 
z události si však ponesou ţivotem dál.  

Všechny tři pachatele jsme den po poslední loupeţi zadrţeli a umístili do policejních 
cel. Svým jednáním se dopustili zločinu loupeţ, za coţ jim hrozí aţ deset let trestu odnětí 
svobody. U nejstaršího z pachatelů jsme podali návrh na vzetí do vazby. 
 

  
 
Provrtané nádrže 
 

Případy provrtaných nádrţí osobních automobilů a odcizený benzín z nich trápí 
v posledním období majitele osobních automobilů na Novojičínsku. K dnešnímu dni jiţ 
evidujeme několik případů poškozených nádrţí. Poškození jsou z území celého 
Novojičínska. Nejvíce případů jsme zaznamenali v Kopřivnici a okolí. Ke krádeţím dochází 
jak v nočních tak i denních hodinách. Vzniklá škoda na odcizených pohonných hmotách je 
niţší v porovnání s následnou škodou na nádrţích. Majitelům vozidel mnohdy nezbývá nic 
jiného neţ zničenou nádrţ vyměnit. Doposud majitelé poškozených vozidel vyčíslili vzniklou 
škodu řádu desítek aţ stovek tisíců korun.  

Mimo těchto krádeţí pohonných hmot, vyšetřujeme také několik dalších případů 
odcizení nafty či benzínu, z nákladních vozidel, stavební techniky ale také několik případů 
ujetí bez zaplacení z čerpacích stanic. 
Svatopluka Čecha 11 v Novém Jičíně.  
 
Napadal svou družku s nožem v ruce, byl vykázán 
 

(Velké Albrechtice 26.4.2012 – 30.4.2012). Stupňující se vyhroţování ublíţením na 
zdraví a samotné fyzické napadání 31leté ţeny svým o rok starším druhem ve Velkých 



Albrechticích jsme ukončili vykázáním ze společného obydlí. Agresivní druh, ţenu 
opakovaně slovně uráţel, fyzicky jí ubliţoval a nakonec s noţem v ruce s výhrůţkami fyzické 
likvidace jí napadal. Z důvodu obavy o svůj ţivot celou událost nahlásila policistům. Proti 
muţi jsme zahájili úkony trestního řízení s podezřením ze spáchání přečinu nebezpečného 
vyhroţování. (Trest odnětí svobody aţ na 3roky). Rozhodli jsme, ţe muţe vykáţeme ze 
společného obydlí. Ţeně jsme poskytli krátkodobou ochranu. Útočník si sbalil nejnutnější 
osobní věci a je srozuměn s tím, ţe po dobu 10 dnů má zakázán vstup do společného obydlí 
a také do jeho bezprostřední blízkosti.  

Porušením tohoto zákazu se dopustí maření výkonu úředního rozhodnutí a vykázání. 
Za jeho jednání mu hrozí aţ 3letý trest odnětí svobody 
  
Ukradli slunečník, zlomil si kotník 
 

Dnešní noci se pokusili dva muţi ve věku 25 a 29 let odcizit slunečník ze zahradní 
restaurace v Novém Jičíně. Policisté je krátce po činu zadrţeli. Jeden z nich si při útěku před 
policisty zlomil kotník. Krátce po půlnoci 2. května se snaţili dva muţi odcizit zahradní 
slunečník ze zahradní restaurace. Policisté jejich jednání po celou dobu přihlíţeli. Sledovali, 
jak slunečník demontují a odnášejí. Kdyţ zjistili, ţe jsou v dohledu policistů, slunečník 
odhodili a dali se před nimi na útěk. Jeden z pachatelů se při útěku zranil. Podvrtl si kotník a 
způsobil si zlomeninu nohy. Zraněnému zloději jsme poskytli ošetření v nemocnici. Zbytek 
noci strávili oba v policejní cele. Jejich jednání prověřujeme s podezřením ze spáchání 
přečinu krádeţ.  

Pokud budou splněny podmínky zkráceného přípravného řízení, mohli by mít oba 
během 14 dnů uloţen trest. 
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